
Protokół Nr 14/12 
z posiedzenia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

dnia  27 marca    2012 r.
odbytego w sali konferencyjnej  urzędu gminy   

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 8.00 
Zamknięcie posiedzenia godz. 1100

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet, który powitał 
wszystkich obecnych na posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do 
protokołu oraz  Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz i Zastępca Wójta Jerzy Makowski i w części 
posiedzenia dotyczącego spraw finansowych Skarbnik Gminy Wiesława Łoch .
W posiedzeniu uczestniczył wiceprzewodniczący radny Bogdan Grabski .
Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził quorum,  przy którym komisja 
mogła obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie.
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie , otrzymując materiały 
w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty.
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niżej :
1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję,która odbędzie się w dniu 30 marca  2012 r.
4.Ocena funkcjonowania bibliotek, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów sportowych na 
terenie gminy .
Stanowisko komisji na sesję 
5.Sprawy różne 
6.Zamknięcie posiedzenia komisji
Ad.1
Jak wyżej . 
Ad.2
Protokół Nr 13/12 z poprzedniego posiedzenia komisji tj. 28 lutego 2012 r.  został przyjęty 
jednogłośnie tj. 5 głosami „za” bez odczytywania .
Ad.3 
Przewodniczący  komisji odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady  sesji, komisja 
projekty  przeanalizowała , wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień wójta , zastępcy oraz skarbnik 
gminy  , a następnie zaopiniowała jak niżej : 
- projekt  uchwały Nr XVI/139/12  w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Koszewie
Komisja 5 głosami "za" pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały . 
- projekt  uchwały Nr XVI/140/12 dotyczący wyrażenia opinii w sprawie zmiany nazwy i siedziby
  gminy Stargard Szczeciński 
 Komisja po zapoznaniu się z uzasadnieniem  negatywnie zaopiniowała zmianę nazwy Gminy
 Stargard Szczeciński z siedzibą w  Stargardzie Szczecińskim na Gminę Stargard z siedzibą w 
Stargardzie .
Wobec powyższego komisji 5 głosami "za" przyjęła projekt uchwały z opinią jak wyżej .
- projekt  uchwały Nr XVI/141/12  dotyczący wyrażenia opinii w sprawie zmiany nazwy siedziby 
powiatu
Komisja po zapoznaniu się z uzasadnieniem  negatywnie zaopiniowała  zmianę nazwy siedziby 
powiatu stargardzkiego ze Stargardu Szczecińskiego na  Stargard . 
Wobec powyższego komisja 5 głosami "za" przyjęła w/w projekt uchwały z opinią jak wyżej .
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-projekt   uchwały Nr XVI/142/12  w sprawie nadania nazwy ulicy położonej  w miejscowości 
Grzędzice  - komisja 5 głosami "za" pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 

-  projekt  uchwały  Nr  XVI/143/12   w  sprawie  przedłużenia  czasu  obowiązywania  taryfy  dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków 
-projekt uchwały Nr XVI/144/12 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego  odprowadzania ścieków
Komisja przeanalizowała projekty uchwał dotyczące taryf  wody i ścieków razem .
Radny Bogdan Chaładus zwrócił uwagę na to ,iż Agrofirma zrezygnowała z abonamentu , a 
wodociągi nie i zapytał z czego wynika ta opłata .
Wójt Gminy- wyjaśnił ,że Agrofirma ma swój własny wodociąg i stać ich na to , aby nie pobierać 
tej opłaty. Dalej wójt  wyjaśnił ,że opłata abonamentowa to nic innego jak gotowość do świadczenia 
usługi .
Dyskutowano m.in o tym ,że miała być wykonana kontrola  tych osób, którzy rozliczają się 
ryczałtem oraz  przegląd hydrantów . W trakcie dyskusji wyjaśniono ,że taka kontrola odbyła się , 
co potwierdzał radny Daniel Lesner.
Przewodniczący komisji powiedział o takiej sytuacji , kiedy jest awaria aby wtedy nie była 
zamykana woda na 2-3 miejscowości , ale tylko wyłączenie dotyczyło o tej miejscowości gdzie 
wystąpiła awaria . 
Po dyskusji komisja 5 głosami "za" pozytywnie zaopiniowała projekt uchwał  Nr XVI/143/12 i 
XVI/144/12 .  
-projekt  uchwały  Nr  XVI/145/12  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard Szczeciński w 
2012 roku
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Zastępca Wójta  poinformował, ile gmina w 
roku 2011 przekazała wyłapanych  psów do schroniska tj. 106,  iż  są to znaczne koszty dla gminy , 
bo 1 pies to koszt  około 400 zł .
Komisja 5 głosami "za" pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały . 
- projekt uchwały Nr XVI/146/12  w sprawie rozpatrzenia skargi
  Komisja rewizyjna w  sprawie rozpatrzenia skargi wypracuje stanowisko .
- projekt  uchwały Nr XVI/147/12  w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 r.
Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały.
Komisja 5 głosami "za" pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .
-  projekt  uchwały  Nr  XVI/148/12 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia  zmiany 
wieloletniej  prognozy  finansowej  –  komisja  5  głosami  "za"  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały .
- projekt uchwały Nr XVI/149/12 w sprawie zmiany Uchwały Nr X/78/11 Rady Gminy Stargard 
Szczeciński z dnia 16 września 2011 roku 

-projekt uchwały Nr XVI/150/12  w sprawie zmiany Uchwały Nr X/79/11 Rady Gminy Stargard 
Szczeciński z dnia 16 września 2011 roku 
 Przewodniczący komisji – przedstawił uzasadnienia do w/w projektów uchwał bo jak zaznaczył , 
zmiana dotyczyła wyłączenie terenów zabudowy mieszkaniowej.
Wójt zapytał jakie są głosy mieszkańców .
Przewodniczący komisji  odpowiedział  ,że nie pytał  ,  ale  mogą  być  pewne nieporozumienia  w 
związku  ze  zmianą  terenu  i  dodał  ,że  gestów  negatywnych  raczej  nie  ma  i  powiedział  o 
przeprowadzeniu zebrania wiejskiego z przedstawicielem firmy . 
Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała dwa wyżej wymienione projekty uchwał . 
Ad.4
W  trakcie  dyskusji  nad  tematem  dotyczącym  funkcjonowania  bibliotek,  świetlic  wiejskich, 
przedszkoli  oraz  klubów   sportowych  radni  zgłaszali uwagi  i  pytania  ,  a  wójt  lub  zastępca 
odpowiadali . 
Radny Bogdan Chaładus m.in. pytał o wyposażenie w komputery biblioteki w Pęzinie , o liczbę
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 dzieci w przedszkolu w Grzędzicach i tutaj odpowiedzi udzieli zastępca wójta informując , iż w 
bibliotece w Pęzinie są trzy komputery , a liczba dzieci jak mówił wójt zmienia się w zależności od 
zmiany podmiotu prowadzącego . 
Kolejno radny Bogdan Chaładus zapytał  wójta , kto w 2011 roku wykonywał remonty świetlic na 
terenie gminy . 
Wójt  Gminy  –  odpowiadając  poinformował,  że  był  to  przeważnie  Zakład  Ogólnobudowlany 
Instalatorstwo i Pomiary Elektryczne Zygmunt Majewski zgodnie z obowiązującymi przepisami .
Radny Bogdan Chaładus wyjaśnił ,że dlatego pyta ponieważ  uważa ,że powinny to być  firmy z 
terenu gminy   i dlatego tej sprawie należy się przyjrzeć , aby te pieniądze trafiały do naszych firm . 
Spowodować taki ruch odnośnie tych drobnych przetargów, aby mogły stawać nasze firmy i będzie 
to również z korzyścią dla gminy – zaznaczył radny . 
Wójt Gminy – odnosząc się do tej propozycji powiedział m.in. , że są  zachęcane firmy z terenu 
gminy do brania udziału, ale brak kadry i odpowiednich  wiadomości ze strony tych małych  firm 
utrudnia im pokonać obowiązujące procedury.
Przewodniczący  komisji   Jarosław  Kornet  zwrócił  się  z  prośbą,  aby  w  świetlicy  wiejskiej  w 
Poczerninie   poprawić ściankę ponieważ z uwagi na rzadki stelaż sprawia wrażenie ściany falującej 
- w ramach gwarancji .
Kolejno radny wymienił następujące  sprawy m.in. dotyczące :
- doposażenia placu zabaw, ponieważ pierwsze urządzenia zostały sfinansowane przez sponsora, 
- prośba , aby małe dzieci w Sonie mogły korzystać z drugiego boiska ,
- czy świetlica wiejska w Sownie posiada grzejniki  ( tylko są w toaletach ),
- czy dokonywane są kontrole świetlic wiejskich przez gminę .
Odnośnie kontroli świetlic wyjaśnień udzieliła Pani Grażyna Synowiecka pracownik gminy .
Radna Monika Zaradkiewicz mówiła o świetlicy wiejskiej w Witkowie Drugim , gdzie ta świetlica 
jest w dzierżawie i wcale nie jest opalana i zdaniem radnej ta świetlica marnieje.
Wójt Gminy wspomniał o remoncie świetlicy wiejskiej w Skalinie . 
Radny Bogdan Chaładus przechodząc do dyskusji odnośnie działania Klubów Ludowych Zespołów
Sportowych poruszył temat dotyczący tego ,iż w skład niektórych klubów sportowych  wchodzą 
osoby spoza terenu gminy i to w granicy 70-80 %   całego składu drużyny . Zdaniem radnego nie 
powinno się  utrzymywać takich klubów . 
W trakcie dyskusji komisja zaproponowała, aby pracownik gminy wystąpił z pismem do 
wszystkich prezesów klubów o dostarczenie protokołów meczowych na podstawie, których będzie 
można zweryfikować składy poszczególnych drużyn w czasie meczów do końca sezonu tego roku .
Poproszony na posiedzenie pracownik gminy zajmujący się tymi sprawami Pan Andrzej Kiriłow 
został zobowiązany przez wójta do napisania takiego pisma i przedstawienia po sezonie takich 
danych .
Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet podał do protokołu przyjęte stanowisko komisji , a 
mianowicie : 
Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  na  posiedzeniu  w  dniu  27  marca  2012  r. 
przeanalizowała  poszczególne   informacje   dotyczące  –  funkcjonowania  Biblioteki  Publicznej 
Gminy , świetlic wiejskich , przedszkoli oraz klubów sportowych na terenie gminy . 
Komisja informacje przyjęła . 
W trakcie dyskusji nad funkcjonowaniem klubów sportowych komisja zwróciła uwagę na fakt,  iż 
w skład zawodników  niektórych klubów wchodzą  osoby spoza terenu gminy i dlatego komisja 
zaproponowała  ,  aby  wystąpić  z  pismem  do  Prezesów  Klubów  o  dostarczanie  protokołów 
meczowych na podstawie , których będzie można ocenić składy zawodników .    
Ad.5 
Przewodniczący komisji poruszył tak ważny temat jak dziury w drogach i ich remont . 
Powiedział ,że należy dokonać przeglądu dróg i wspomniał o drodze w Lubowie , Poczerninie i 
zwrócił uwagę na sprawę dotyczącą powstałych nasypów przy drogach , które blokują odpływ 
wody z dróg .Dodatkowo dodał ,że są zaorywane pobocza dróg i wyciągane kamienie bliżej jezdni, 
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co stwarza niebezpieczeństwo .
Radny Daniel Lesner powiedział o problemie z wodą , którą jest pompowana z jednej posesji przez 
drugą i dalej do rowu  .
Radny Bogdan Chaładus – powiedział ,iż w imieniu sołtysa chciałby pobrać kwitariusz do zbierania 
opłat za  handel na terenie miejscowości Krąpiel i przypomniał o szlace na parking przy boisku 
sportowym .
Radny Marek Nowicki przypomniał o remoncie dróg w Sownie i wskazał , które to drogi.  
 Przewodniczący  komisji poruszył temat transportu  zbiorowego i kończących się kursów 
sondażowych autobusów MZK  na trasie Stargard -Strumiany  i pytanie radnego dotyczyły tego co 
dalej .       
Wójt Gminy wyjaśnił ,że po zakończeniu kursów sondażowych będą normalne kursy i 
poinformował jakie były zmiany .
Przewodniczący komisji powiedział o dodatkowym szóstym kursie i o kursach powrotnych i o 
tym ,że kursy sondażowe zostały uruchomione w ramach porozumienia, bo tak było sprawniej .
Kolejno komisja przeanalizowała pismo Wójta Gminy w sprawie podziału gminy na okręgi 
wyborcze zgodnie z obowiązującymi przepisami .Do pisma zostały przedstawione 4 warianty.  
 Radny Bogdan Chaładus odnosząc się do propozycji w wariancie I zaproponował, aby połączyć 
miejscowość Krąpiel z Trzebiatowem jako jeden okrąg z uwagi na bliskość tych miejscowości i 
stosunki sąsiedzkie natomiast  Tychowo połączyć z Sułkowem , a Ulikowo z Kiczarowem  i 
wówczas Grabowo pozostało by z Klępinę .
Członkowie komisji postanowili ,że bardziej dokładniej przeanalizują jeszcze raz zaproponowane 
warianty .
Ad.6 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet podziękował 
wszystkim za udział i zamknął posiedzenie .

Protokołowała :                                                                           Przewodniczący Komisji 
Z. Stoczkowska                                                                                 Jarosław Kornet 
Data sporządzenia :                                                                      Data podpisania : 
2012.03.27                                                                                2012. ….................... 


